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MAGYARORSZÁG 
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Nagy Ferenc miniszterelnök s 

I g a z ö r ö m m e l j ö t t e m e n n e k a z o r s z á g n a k 

s z í v é i b e , a m e l y n e k a l e g t ö b b e t k ö s z ö n h e t ü n k 
Nagy Ferenc é s minisztertársait ünnepélyesen fogadták a moszkvai 

repülőtéren 
(Moszkva, április 10.) Nagy Ferenc 

miniszterelnök, Szakaslts Árpád mi-
niszlerelnökhelyettes, Gyöngyössi Já-
nos külügyminiszter és Gcrő Ernő 
közlekedésügyi miniszter kíséretükkel 
együtt megérkeztek Moszkvába. 
Ugyanakkor Moszkvába érkezett Pus-
kin, a Szovjetunió budapesti követe 
is. A moszkvai repülőtéren a szov-
je t kormány képviselői fogadták a 
magyar küldöttséget. Megjelent Molo-
tov külügyminiszter is. Szegfű Gyula 
követtel az élen a moszkvai magyar 
követség tagja i teljes számban meg-
jelentek a repülőtéren rendezett foga-
dáson. Jelen voltai: a Moszkvába 
akreditált diplomáciai testület tag ja i 
is. A repülőteret magyar és szovjet 

zászlók díszítették. A repülőgép le-
szállása u t á n . a magyar és a szovjet 
Himnuszt játszották. 

Nagy Ferenc miniszterelnök meg-
érkezése u tán a moszkvai rádió szá-
mára magyar nyelven a következő 
nyilatkozatot te t te : Igaz örömmel jöt-
tem minisztertársaimmal együtt Mosz-
kvába, annak az országnak a szivébe, 
amelytől mi 20 éven keresztül el vol-
tunk zárva és amelynek a legtöbbet, 
felszabadulásunkat és nemzeti függet-
lenségünket köszönhetjük. Remélem, 
moszkvai találkozásom alatt azt a 
barátságot, amely a magyar nép szi-
vében él a Szovjetunió iránt , be fog-
juk tudni bizonyítani a "Szovjetunió 
vezetőinek, akiknek élén ot t áll az 

egész szabad emberiség áltál nagyra-
becsülí Sztálin generalisszimusz. 

A moszkvai rádió keddesti (nagyúr 
nyelvű adásában szintén megemléke-
zett Nagy Ferenc és minisztertársai 
megérkezéséről, majd pedig hangle-
mezről közvetítette a miniszterelnök-
nek, a moszkvai rádió számára el-
mondott magyar nyelvű üdvözlő be-
szédét. 

Molotov külügyminiszter április ki-
lencediken fogadta Gyöngyössi János 
magyar külügyminisztert. A megbe-
szélésen jelen volt Dekanozow he-
lyettes szovjet külügyminiszter, Pus-
kin, a Szovjetunió budapesti követe 
és Szekfü Gyula, moszkvai magyar 
kövét. 

A lengyel kormány a Biztonsági Tanács elé akarja 
vinni a spanyol ügyet 

A z április 25-iki külügyminiszteri értekezletnek keU megoldani a békeszerződés körüli nehézségeket 
A Biztonsági Tanács keddi ülésének 

egyedüli kiemelkedő mozzanata Gro-
miko visszatérése volt a tanács aszta-
lához, amelytől 2 hétig távol maradt . 
Az ülésen ügyviteli kérdéseket tá r -
gyaltak. 

Remélhetőleg a szovjet megbízott-
nak ez a gesztusa nyugvó pontra 
hozza a régen vajúdó iráni kérdést. 

A Franco-kormány nemzet-
közi súrlódásra alkalmas 
Nagy érdeklődés kiséri Lange, Len-

gyelország kiküldöttjének a Bizton-
sági Tanácshoz intézett Levelét, mely-
ben közű, hogy a legközelebbi napok-
ban kérni fogja a Franco-kormány-
zat kérdésének tárgyalását , tekintet-
tel arra, hogy a Franeo-kormányzat 
nemzetközi súrlódásokra alkalmas. A 
lengyel kormány kérését a közelmúlt 
eseményei is indokolják, mert a f ran-
cia rádió jelentése szerint Franco csa-
patokat von össze a f rancia határon. 
Ezt azzal okolja meg, hogy készen-
létben kell lennie a spanyol gueriüa 
eitón, amely francia területen a spa-
nyol ha tá r közelében fej t ki tevé-
kenysége t. 

Ugyanekkor a spanyol köztársa-
sági kormány szélesebb alapokra fek-
tette működését, mert mint párizsi 
jelentés közli, abban most már min-
den baloldali pár t képviselve van. 

Előtérben a párisi külügymi-
niszter*. értekezlet 

lyettesek nem tudtak megoldani, ezen 
az értekezleten fogják előkészíteni. 

A Newyork Times is hangoztatja, 
hogy az értekezletnek az a főfelada-
ta, hogy a Németország egykori csat-
lósaival: Olaszországgal, Bulgáriával, 
Romániával, Magyarországgal és 
Finnországgal kötendő békeelökészité-
sének ügyét a jelenlegi kibogozhat?,í-
lan helyzetből kisegítse. 

Különösen előtérbe került az olasz-
jugoszláv kérdés. A határmegállapi-
tás t a kiküldött nemzetközi bizottság 

jelentése sem hozta közelebb a meg-
oldáshoz, mér t a Venézia Giula-tar-
iományban vizsgálatot folytatott fran-
cia, brit, amerikai, szovjet nemzet-
közi bizottság tag ja i látogatásaik so-
rán megállapították, hogy a terület 
néprajzi viszonyai nagyon bonyolul-
tak. A városok lakóinak többsége az 
Olaszországgal való kapcsolatok fenn-
tar tása mellett van, mig a vidéki 
szlávtöbbségü népesség Jugoszláviá-
hoz csatolását kívánja. 

Tekintettel a fennálló tárgyalási 

nehézségekre, Nagybritánjjia támo-
gat ja az Egyesült Államoknak azt a 
nézetét, hogy az értekezletnek főcélja 
keresztül jutni azon a holtponton, 
amelyen a békeszerződés fennakadt. 
Beavatott körökben azonban azt hi-
szik, hogy más kérdéseket is napi-
rendre tűznek, ha valamennyi tár-
gyalófél hozzájárul. Azt hiszik to-
vábbá, hogy a párizsi találkozáson 
megbeszélik Nyugat-Németország jö-
vőjét és a Dardanellák helyzetét, nem-
különben a Madriddal való viszonyt 
és esetleg az ango l - f r anc i a szövet-
ségre vonatkozó eszmecserét is. 

Kína hálája 
a Vörös Hadseregnek 

Tung Yan Ping tábornok, Csangkai-
sek északkeleti főhadiszallása katonai bi-
zottságának vezetője fogadást rendezett a 
Mandzsúriát elhagyó szovjet tábornokok 
ás katonatisztek tisztele; ére. Beszédében 
etöbbek közölt hangoztatta ezután, 
hogy a kinai nép sohasem felejti el, hogy 
Malinovszki tábornok parancsnoksága alatt 
átló Vörös Hadsereg tábornokai, tisztjei 
és katonái egycsapásra szétverték a j. pán 
haderőt. Ennek köszönhető, hogy az észak-
keleti tartomány lakossága felszabadult a 
japán iga alól és ismét helyreállt a nép 
Szabadsága. (MTI) 

A Vörös Hadsereg Mandzsúriából fo-
lyamatban levő kivonulása alkalmaból a 
kinai nép, mint a moszkvai rádió jelenti, 
sok városban tömegtüntetésekben ad ki-
fejezést a szovjet haderő iránt érzett há-
lájának. 

Kielégítő megállapodást vár 
a Newyork Times 

A Newyork Times, mint az ameri-
kai rádió közli, a "küszöbön álló kül-
ügyminiszteri értekezlettel kapcsolat-
ban megállapította, hogy a külügymi-
niszterhelyettesek eddigi megbeszélé-
seiből kitűnt, hogy Dél- és Délkeleti-
Európa tekintetében még nincs te l jes 
összhang a szövetségesek között. Az 
ezideig létrejött részletmegállapodá-
sok mégis a r r a vallanak, hogy a tár-
gyaló felek között a kölcsönös jóin-
dulat segítségével kielégítő megálla-
podás jön majd létre. 

M e g k e z d ő d i k a 

a v á r o s n á l 
Dénes elvtárs polgármester beszámolója a város vezetőinek 
budapesti útjáról — A belügyminiszter támogatja Nagyszeged 

megalkotását 

tt*£ar>ttAn£ft ] közigazgatási munkájának végzését a 
a j repülöbizottságokkal állandóan elten-

(Szeged, ápriüs 10.) Többször ir-
tunk m á r róla, hogy Dénes Leó elv-
társ, Szeged polgármesterének kezde-
ményezésére Budapesten megalakult 
a Magyar Városok Szövetsége. A va-
sárnap megtar tot t alakuló ülésen, 
amint ismeretes, résztvett Dénes pol-
gármester is, dr. AntrJfty György 
elvtárs, helyettes polgármesterrel és 
Róna Béla elvtárs, pénzügyi tanács-
nokkal együtt. A város vezetői ked-
den este tértek vissza Budapestről. 
A városok kongresszusáról és ezt kö-

A külügyminiszteri hdyetes 'érte- p e t ö l í g a belügyminisztériumban meg-
kezelj ma már nem annyira foglal- rendezett polgármesteri értekezletről 
koztatja a világpolitikai közvéle- i Dénes elvtárs a következőkben tá jé-
ményt, mint inkább az április 25-ére j kozlalta lapunkat: 
tervezett külügyminiszteri találkozó, i — A városok kongresszusa nagy 
Most már biztosnak látszik, hogy azo- I érdeklődés mellett folyt le, bizonysá-

ményezett mozgalomra nagy szükség 
volt. A tanácskozás főképpen a váro-
sok szanálása körül folyt. Arról, hogy 
erre vonatkozólag mik a Városok 
Szövetségének feladatai és hogyan le-
hetne a kérdést megoldani, én tartot-
tam előadást, Róna Béla elvtárs pedig 
konkrét javaslatokat terjesztett elő. 
Hétfőn a belügyminisztériumban a 
polgármesteri értekezleten szintén a 
szanálás volt a lőtéma. Rajk László 
elvtárs, belügyminiszter, akihez ha-
sonló kiváló és rátermett államférfi, 
benyomásom szerint még igen kevés 
ült a belügyminiszteri székben, hang-
súlyozta, hogy a szanálást, a közigaz-
gatás személyzeti leépítését földre-
formhoz hasonló rohammunkával kell 
elvégezni. Bejelentette, hogy a szaná-

kat a problémákat, amelyeket a h e - ! gául annak, hogy az általunk kezde-lás végrehajtását , az önkormányzatok 

őriztetni fogja és kéthetenként ké r a 
polgármesterektől jelentést, hogyan 
halad a létszámcsökkentés s miként 
megy a munka az önkormányzatok-
nál. 

— A belügyminiszter expozéja kap-
csán bejelentettem, hogy Szegeden 180 
tisztviselő felfüggesztésével már meg-
kezdtük a létszámcsökkentést. A beje-
lentést Rajk elvtárs tudomásul vette. 
Ugyancsak bejelentettem, hogy a vá-
rost környező községek közigazgatá-
silag való idecsatolásával meg akar-
juk valósítani Nagyszegedet. A bel-
ügyminiszter ezt is tudomásul váfcte és 
kijelentette, hogy pártolja ezt a törek-
vésünket. Kijelentette, rövidesen ren-
deletet ad ki erre vonatkozólag é s a 
községeknek Szegedhez csatolását oly, 
módon rendeli el, hogy az ne érintse 
önállóságukat. 

— Hazaérkezve, a belügyminiszter 
intencióinak megfelelően, nyomban In-
tézkedem a szanálási tervek tovább-
vitelére. Antalffy helyettes polgármes-
ter t megbíztam, alakítson háromtagú 


